
Zápis ze schůze chovatelské rady 23.4.2023 

 

Přítomní: Bc. Markéta Chodilová, Hana Spalová, Ing. Michaela Přibáňová, Monika Zdobinská, 

Veronika Robertsová, Lenka Malíková 

Hosté: Bc. Kateřina Klocová 

 

• Ročenka 2022: Všichni kromě H. Spalové poslat V. Robertsové výstavy a zkoušky. M. 

Přibáňová – zpracuje šampiony a  plemennou knihu.  

 

• Matrika: matrika už by měla být v pořádku. Nutno zkontrolovat členství majitelů chovných 

psů. Žádáme matrikáře, aby dával mailem avízo chovatelské radě při větší aktualizaci. 

Chovatelská rada žádá o zlepšení komunikace mezi matrikářem a novými členy. Pokud 

přebývají klubové tiskoviny, měl by novým členům posílat aktuální zpravodaj a seznam 

chovných psů společně s členským průkazem.   

• Klubový web: na titulní stránce v aktualitách se neobjevuje přidání nového zápisu. Přidat 

složku „archiv“, kde se budou ukládat starší aktuality.  Archivovat i údaje o „malých“ 

klubových výstavách, které přímo nepořádá klub. Údaje se později velmi špatně dohledávají.  

U propozic na pracovní soutěže zveřejňovat rozhodčí.  

• Bonitace Netolice – zápis u bonitace K. Klocová, bonitace M. Chodilová, A. Krejzková 

 

• Otázka plnochruposti u standardních rázů otevřená na spádových schůzích. Proběhla 

diskuze ve které poradkyně pro standardní rázy vysvětlily, proč je důležité plnochrupost 

zachovat v chovných podmínkách (zachování 30 let chovatelské práce našich předchůdců, 

momentálně se vyřazuje z chovu cca 6-7% drsnosrstých a mnohem menší procento ostatních 

rázů. Populace jezevčíků tím v žádném případě není ohrožena. Uvolnění v oblasti M3 a P1 by 

vedlo za pár generací k chybění většího počtu zubů než povoluje standard a stejně by se 

určité procento jedinců do chovu nedostalo.) 

 

• Plemenná kniha – bohužel se velmi zhoršila kvalita služeb chovatelům i klubové agendy. 

Prodloužené termíny už se v některých případech zlepšily, ale stále je velká chybovost 

v dokumentech. Stalo se, že PK zaregistrovala vrh bez razítka poradce chovu, problémy 

s doplňováním získaných zkoušek a titulů a zdravotních vyšetření u rodičů v PP štěňat, 

vystavení pracovního certifikátu pro standardní ráz na jinou zkoušku než ZN, přiznání titulu 

„Norník“ za zkoušku složenou ve II. ceně… Problém s vyřizovaním drobných úkonů, jako je 

vystavení přílohy k PP nebo pracovního certifikátu. Zcela chybí již ¾ roku předání agendy 

poradcům chovu (svody, importy, kopie vrhů).  

 

• Byla dodána databáze plemenné knihy za rok 2022, bohužel bude potřeba jí doupravit. 

Některým štěňatům chybí jména, zjistili jsme duplikované údaje a dokonce vrh 

zaregistrovaný 2x pod různými zápisovými čísly. Nahrání do databáze KCHJ tak bude 

pozdrženo.  



Žádáme výbor KCHJ ČR a předsedovi klubu, aby otevřeli jednání s PK ČMKJ o zlepšení 

komunikace a dodání materiálů a o aktualizaci smlouvy klubu s PK ČMKJ.   

• Výstavy platné pro chovnost – rozložené jaro vše kolem západních Čech a podzim jen 

Morava. Snaha udělat zimní výstavu někde v hale kolem Prahy. Možnost hala Tachyon. 

Chovatelská rada navrhuje uspořádat malou klubovou výstavu v termínu podzim/zima 

(Tachyon, Hotel Svornost Praha, České Budějovice, Litoměřice – kryté haly, Plzenec, venkovní 

plochy).  

 

• Nečitelné čipy – stává se, že psovi přestane fungovat čip. V tom případě je nutné provést 

přečipování. Pokud je jedinec i tetovaný, potvrdí veterinář kontrolou tetování identitu 

jedince a přečipuje ho. Pokud jedinec není označen jiným způsobem, je potřeba dodržet 

následující postup (na radu paní Tiché): majitel oznámí nefunkčnost čipu hlavní poradkyni 

chovu a ta vydá povolení k přečipování. Má právo zkontrolovat identitu psa např. podle 

fotografií. V případě pochybností může nařídit kontrolu původu porovnáním DNA profilů.  

  

• Návrhy rozhodčích na MV a NV 2024 

06.01.2024 Brno - Fairaislová 

03.-04.02.2024 Duo CACIB – Bušta, Spalová 

30.03.2024 Špilberka Brno – Coufal 

13.04.2024 Budějovice – Adam, Přibáňová 

 

M. Chodilová: Požádat paní Novákovou zda by klub mohl dostávat posudky jezevčíků 

z Dogoffice.  

M. Chodilová – zajistí výrobu razítek „klubová výstava“.  

 

 Schůze  chovatelské rady:  

Bere na vědomí 

• Stanovisko poradkyň k zachování plnochruposti u standardních rázů 

• Zajištění bonitace v Netolicích 

• Návrh rozhodčích na mezinárodní výstavy 2024 

Žádá 

• Předsedu a místopředsedkyni klubu k zahájení jednání s vedením plemenné knihy ohledně 

předávání agendy poradcům chovu jak bylo v minulosti zvykem (kopie přihlášek zápisů vrhů, 

svodové lístky, kopie PP importovaných jedinců) a ohledně zlepšení služeb PK chovatelům.  

• Matrikáře klubu dávat avízo chovatelské radě při větších aktualizacích 

• Webmastera o úpravu klubového webu  

Ukládá 

• Členkám chovatelské rady zaslat V. Robertsové podklady pro tvorbu ročenky 2022 

• M. Přibáňové připravit pro ročenku sekci šampionů a plemenné knihy 



• M. Chodilové požádat o možnost předávání posudků jezevčíků z programu dogoffice 

• M. Chodilové zajistit výrobu náhradních razítek „Klubová výstava“ 

Schvaluje 

• Pořádání podzimní/zimní klubové výstavy v Čechách 

• Postup při ztrátě funkčnosti čipu  

 

V Modřejovicích dne 23.4.2023 zapsala: Ing. M. Přibáňová 


